
Referat NPT Venner 22.1.20 

Tilstede var alle. Mads Agerholm, Svend Aage S. Christensen, Peer Nannestad Møller, Kirsten Marager, Jytte 
Schouw, Lene Holst, Jens Pedersen, Sessan Bentzen, Karsten Thurøe, Lisbeth Pilgaard, Lone Lærke Krog, 
Charlotte Katholm (frivilligkoordinator) og Line Stjernholm Kragelund (projektmedarbejder). 

 

Mads. Tusind tak for arrangementet – nytårskuren for frivillige. Måske en tradition. 

1. ok 

2. Ok 

3. Mads fortæller fra rådsmøde: Trædesten – workshop 17.-18. dec. Landskabsmodel fremlagt – det ser 
lovende ud. Landskabsskitse over NPT i 3D med mulighed for at fremhæve dele/stier til nærmere studie.   

Toiletter på Agger Tange er på vej. De er vist færdigbyggede (Line).  

Vandrestier: Nye sti-projekter i nord og syd. Cowi er kommet med oplæg. Rundt om vildtreservat og heder. 
Forskellige interesser – hvor langt skal publikum ud? Eksisterende stinet op til vurdering. Peer: Vi kan godt 
være skuffede over, at vi ikke får meldinger om, hvornår stier nedlægges. Lisbeth: Kan vi komme ind over? 
Mads: Det kommer op igen. Charlotte: Else Ø. siger tit, man må færdes der, selv om der ikke er mærkede 
stier. Hvor koncentrerer man trafikken? Mads: 80-90 procent går de samme, få steder. 

Line: Konsekvensanalyse på Bo Immersens oplæg. Rød, gul og grøn sti alt efter hvor tilgængelig den er. Nu 
har vi prøvet at lave sløjfer. Undgå røde zoner. Beslutning - oplæg til bestyrelse og råd i marts.  

Mads: Biodiversitet. Naturstyrelsen og Nationalpark Thy er til tider modpoler – men der sker afvejning. 
Samme vej – men ikke samme hastighed. 

Mads: Certificering af fødevarer – kun én fik ikke lov (Honningproduktion uden for Nationalparken).  

Mads: Det lykkedes at komme igennem med ønsket om genoptryk af arrangementsfolder. 

Mads: Revision af Nationalparkloven 2022. Cowi har lavet undersøgelser – for få 
nationalparkbestyrelsesmedlemmer har været inddraget. Fra Nationalpark Thy deltog kun Else Ø., Torben 
Juul-Olsen, Esben Oddershede, Jon Johnsen og Mads selv. Den manglende inddragelse har givet 
utilfredshed blandt øvrige bestyrelsesmedlemmer og deres basisorganisationer.  

En gruppe fra bestyrelsen har deltaget i et seminar på RUC om ”Mere natur i Danmark på kort og længere 
sigt, natur- og nationalparkers rolle”. Mads’ kommentar: Man kan fint på RUC have meninger og planer 
over emnet uden at have været ude i de berørte landskaber!!! 

Vellykket deltagelse i julemesse i Vorupør plus arrangement på Hanstholm Fyr op til jul. 

 

4. Svend Aage: Regnskab gjort op. Stadig penge i kassen. Vi holder os meget tæt til budgettet. 29.970 i 
udgifter. Indtægter 26.354 kroner. 

Mangler at få bogført indtægt 15.000 kroner i nationalpark-støtte. 

Budgetforslag: Stort set som i år. Regner med færre medlemmer, der indbetaler. 



Charlotte: Line laver opgørelse på, hvad de frivillige siger i forhold til, om de vil være medlemmer af 
Nationalpark Thy Venner. 

Peer: Hvad med næste års kontingent?  Uændret. 

Mulighed: Peer får adgang til konto og tjekker kontingentindbetalinger. Selve indkaldelse/formalia aftales 
næste gang. 

Peer, Line og Svend Aage får styr på formalia til næste gang. 

5. Spring på cyklen: Oplæg fra Kirsten/Jytte. Godt møde 13. januar (fem stykker deltog, to havde meldt 
afbud). Program skal lægges ud 14 dage før – thy360.dk. Nors-cyklister vil gerne melde sig til datoer. De 
foretrækker at fastlægge ruten tæt på dagen for turen.  

Jytte: Hvordan får vi det udbredt? Hanne K har lovet at lægge på Facebook – og flyers lægges ud (på 
turistkontor, hos læger o.s.v.) 

Sidste gang var det for mange, der blev trykt (også Gå i Gang). Peer sender nyt logo. 

Godt, at der er flere til at løfte cykelturene i år. 

Charlotte vil undersøge, om Nationalpark Thy kan klare at trykke flyers.  

Behov: 400 cykelflyers og 800 vandre-flyers. 

Charlotte og Line har adgang til en officiel NPT-gruppe på Facebook, hvorfra der kan deles. 

Charlotte og Line tilbyder at slå det samlede program op. 

Kirsten vil lave QR-koder på thy360.dk. 

 

Gå i gang: Peer efterlyser gode ideer til ture. Omdeler side med kryds i de ture, vi havde sidste år. Peer vil 
gerne have forslag inden for en uge til ture. 

Karsten: Er vi enige om, at det er en af os fra bestyrelsen, der er turleder? Vi er enige om, at vi kører videre 
med samme koncept. Første gang er 1. tirsdag i april. Karsten vil godt lave doodles. Karsten: Kom endelig 
med forslag: Så laver jeg mails og sender ud til fortællerne. 

Karsten vil gerne have godkendt proceduren på næste bestyrelsesmøde. 

Mads: Vi koncentrerer os om forårsprogrammet. 

Lisbeth: Gå i gang-ture er så populære, at en gruppe er fortsat vinteren over. 

 

Jytte: Mødte en masse interesserede på fyret i Hanstholm. Manglede dato, hvor man kunne invitere 
frivillige.  

Sessan: Naturens besøgsvenner ligger stille. Henvendelse til Jeppe Pilgaard/Jørgen Nordkvist, hvis man vil 
være det. 

Jens: Rekruttering af frivillige. Det er gået fint på messer. Indlæg om at være frivillig sendt til aviser og 
kirkeblade. Ingen har gidet svare tilbage. Kun ét sted er det blevet bragt: Sogneblad i Svankjær.  



Lodbjerg Fyr: Kaffestuemøde og formidlermøde for kommende sæson. Vi er 15 i formidlergruppen. 
Varierende engagement. Vi kan håbe, der kommer flere til info-møder. Vi har besluttet at byde ind på 
weekender fra april til oktober plus onsdag og torsdag i ferien (det samme som i 2019) – men kun med én 
mand. 

 

Lodbjerg Fyr: Styregruppemøde i marts. Nationalpark Thy, Thisted Kommune og Naturstyrelsen Thy. Der vil 
man snakke om driften. Jens er med.  

Jens sidder en del på Rigsarkivet og borer i historien om Lodbjerg Fyr. Det er meget spændende. For 
fornøjelsens skyld – lægger på intranettet, hvis det er relevant. 

Stivogtere/Peer: De er ikke gode til at svare, når jeg skriver til dem. 

Vil gerne have klar melding fra NST om, hvad der sker mht til stierne. Forslag om et møde for alle stivogtere 
med Morten Stummann fra Naturstyrelsen. Det synes vi er en god idé.  

Lone: Er kommet med i et lille team, der har arbejder med opdateringer af Nationalpark Thy App. 

 

Lene: Messe i Vorupør, Marianne Kaa og jeg var der. Vi blev interviewet til avisen plus Thisted Posten. 
Charlotte har haft kontakt fra nogle, der er interesserede i måske at blive frivillige formidlere. Mange ville 
høre om centret. 

 

6. Charlotte: Takker for deltagelse i nytårskur. Vi skal lave årsberetning. Takker for bidrag. Vil sende udkast 
ud til os med afsnittet, der handler om frivillige – og vi kan kommentere og foreslå rettelser til inden 30. 
januar.  

Kaffestueopdatering: Generel positiv opbakning. Stemning for at starte i påsken. 35 i gruppen. I går var der 
borgergruppemøde i Vorupør (100 deltagere). Seks skrev sig på som mulige frivillige.  

Rekruttering: Infomøder: Der er datoer. 4. feb Hurup (formiddag) plus 5. feb i Vorupør (aften). Nogle har 
sagt ja til at være ambassadører. Annonceres i avisen. 

Lenes slogan bruges: ”Det er en fuldstændig gratis hobby”. 

Der er nye, der melder sig lige så stille. 17 i alt. Otte til centret (vil gerne have oplæring i Stenbjerg), fire vil 
være naturplejere m fl. 

 

Kommende aktivitet: Kunst og antikvitetsmesse i Viborg. 31. januar til 2. februar. Et vindue ud til mange. 
Formål: Fortælle om at være frivillige/og Nationalpark Thy. 

Personalenyt: Hanne Hornstrup er ansat (året ud). 8. juli kommer Cathrine tilbage. Line stopper 1. 9. 
Charlotte går på barsel slut marts. 

 



Line: Vil gerne lave naturpleje-gruppe. Rykke bjergfyr op og genpleje arealer. Kontakter først Naturens 
Besøgsvenner. Måske naturpleje på sommerhusarealer. Tilbyde pleje. Det er vigtigt at gøre overskueligt. 
Små arealer. Mere info senere. 

 

7. Dato til generalforsamling: 17. marts klokken 19. Forslag om at invitere borgmesteren og 
folketingsmedlemmer fra Thy. 

 

8. Udflugt: Bestyrelsen har bevilget penge til to-dages tur. Forslag: Tiveten (Dalarne), Kongernes 
Nordsjælland, Vadehavet. Næste gang bestemmes rejsemål og dato. 

 

 

 

Næste møde: Uge 8, 19. februar klokken 16. 

 

Evt. Angående hjertestarter ved Lodbjerg Fyr. Pedel holder opsyn med den. 

 

For referatet/Lone Lærke (med støtte fra Mads) 


